

Referat medlemsmøde d. 9 november 2025

Deltagere fra bestyrelsen: Sasha, Joan, Ida og Kristina

Afbud: Pia

Referent: Kristina

Dagsorden:

1. økonomi
2. fokuspunkter
3. distriksrådsmøde
4. bestyrelsesarbejde
5. regler
6. jubilæum
7. evt.

1. Status ved Joan. Overordnet går det som det skal økonomisk. Forventer at komme ud af 2025 med en positiv egenkapital. Det sidste afdrag på gælden er betalt til kommunen 😊 Hø er steget i pris, men vi forventer ikke yderligere prisstigninger generelt. Det ville være rart med flere opstaldere, men niveauet svinger indenfor det leje som det altid gør.

Der har været problemer med vores økonomisystem – Joan beder om at alle gør det de bliver bedt om i de mails der er sendt ud for nylig. Henvend jer til Joan ved spørgsmål.

2. Udendørs ridebane: vi afventer håndværkerne skal gå i gang, kommunen kunne ikke finde ansøgningen, men den er fundet og endeligt godkendt. Kim Iwersen er tovholder på projektet. Anlæggelse af dræn i den forbindelse skulle gerne afhjælpe vandproblemerne på bagsiden af laden. Der kommer strøm, lys og vanding af banen. Der er ansøgt penge til en ATW der kan harve/rive, klippe og sprede salt. Vi vil gerne have flere medlemmer under 25 år, da kommunen giver større tilskud til den aldersgruppe. Vi leder efter en mulighed systemmæssigt, så familier med børn under 25 kan tilmeldes vores klub. IDE: kan vi lave et kæphestehold i vores klub?? Meld dig gerne til bestyrelsen hvis du har en underviser i maven.

Læhegn: vi er i dialog med kommunen, der er kommet med et forslag til en plan til at nedklippe/beskære og vedligeholde alt levende hegn. Der spørges om vi selv kan bruge flisen herfra til stier osv, men det kan ikke svare sig økonomisk. Kim har fundet et produkt til stierne, som kommunen har godkendt.

Arbejdsdage 2026: vi vil gerne fastsætte nogle datoer, gerne 3 stk. ex forår, sommer og efterår. Gerne planlagt ifm stævner, så vores rideskole især skinner når der kommer gæster. Forslag: det ville være godt hvis vores barrierer kunne blive olieret til foråret. Elevhest: arrangementet med Daniel Bachmann gav et overskud på ca. 50.000 kr. som er øremærket til en ny elevhest. Jesper har opgaven, meld ind til ham hvis i ser en der kan bruges.

Spørgsmål: kan vores sted bruges til andre arrangementer som kan give overskud?

Svar: ja! Meld ind til bestyrelsen med gode ideer, gerne i god tid så alle godkendelser kan søges i god tid

Lydanlæg: der er gang i udbedringer af det nye system, da det ikke virker optimalt pt.

3. Overordnet emne: hestevelfærd. Der vil være mere fokus på det fremover. Hvis nogen ser noget der ikke er i orden, meld da ind til bestyrelsen, også for at undgå sladder i stalden. Vi er underlagt reglerne fra Dansk rideforbund, der har lavet helt klare regler. Tjek gerne deres hjemmeside. Der er forslag om at lave en let oversigt som hænges op på rideskolen.
4. Hvem vil gerne være med i bestyrelsen næste år? Der er flere der er på valg. Forslag: en info-aften umiddelbart lige inden generalforsamlingen.
5. Høladen: den bliver ikke holdt ren og nogle personer tager plads uden at give besked og helt generelt ikke overholder reglerne. Forslag: enten skal der laves et rul til rengøring ellers skal alle betale et månedligt beløb så personalet kan gøre rent. Beslutning: Sasha og Kristina laver et nyt system.
Regler for aftenweekendvagterne er blevet skrevet ned, så der ikke er noget at være i tvivl om. Medlemmerne ønsker at ordningen revurderes, hvilket gøres på næste bestyrelsesmøde. Der kommer en udmelding herom snarest.
Vedr udlukning: pensionærer kan ikke bestemme hvornår deres hest bliver lukket ud og ind. Der arbejdes efter først ud- først ind.
6. Sønderborg Sportsrideklub har 25 års jubilæum i 2026 – det skal fejres, kunne være åbent hus, en dags stævne med både spring og dressur – kun fantasien sætter grænser 😊 kom gerne med gode ideer. Vi laver et opslag på fb.
7. Malene spørger om fester, julehygge, julekonkurrencer osv skal fortsætte på SØS. Generel enighed om at det skal fortsætte. Ungdomsudvalget må meget gerne hjælpe.